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Context   

Op 13 januari stelden dhr. Van Roon en dhr. Van Egmond meerdere vragen met betrekking tot 

ganzenuitwerpselen. Hieronder volgt de korte inleiding door de vraagstellers, met daaronder de 

vragen en antwoorden: 

 

De afgelopen korte vorstperiode en de enorme hoeveelheden ganzenuitwerpselen die op het ijs 

zichtbaar werden heeft tot vragen geleid. Een aquatisch ecologie en waterkwaliteitsbeheer 

onderzoeker van de WUR heeft mestmonsters genomen in o.a. een polder in Nieuwkoop. (deze 

man schrok van de hoeveelheden uitwerpselen die in 48 uur waren achtergelaten ) 

 
Vraag 1 

Heeft Rijnland zelf eerder onderzoek laten doen naar nutriënten vervuiling door ganzen? 

Zo ja, hoe, waar, wanneer en door wie is dit onderzoek uitgevoerd en wat waren de resultaten? 

Zo nee, waarom niet 

 

Antwoord 1 

Rijnland heeft in 1996 onderzoek laten doen naar de nutriëntenbelasting door vogels in de 

Nieuwkoopse plassen, maar niet specifiek naar ganzen. Er zijn recente landelijke onderzoeken 

waarin is onderzocht wat de nutriëntgehaltes in vogeluitwerpselen zijn, bijvoorbeeld de studie ‘ R. 
van Noordhuis, M. van Roomen, E. van Winden & N. van Duijnhoven: Vogelmest in de Nederlandse 

Wateren (2021) en het Deltares rapport ‘Landelijk beeld van de betekenis van vogelmest voor de 

nutriënten-balans van onze oppervlaktewateren’. Deze onderzoeken worden door Rijnland gebruikt 

bij de berekeningen van het effect van vogels op de nutriëntenbalansen.  
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Vraag 2 

Er is dus versleping van nutriënten door ganzen via vraat op akkers en weilanden naar 

rustgebieden in natura 2000 en kaderrichtlijn watergebieden. 

Heeft Rijnland zicht op de verhouding insleep van nutriënten door ganzen en andere vogels ( zie 

ook de vervuiling in Nieuwkoop door aalscholvers in de pot) ten aanzien van andere vervuilers?  

Zo nee, hoe kunnen we beleid maken als we niet weten hoe de verhoudingen liggen van de 

verschillende vervuilers? 

Antwoord 2 

We bepalen het aandeel van vogels in de belasting voor de waterlichamen. Daarbij kijken we naar 

de specifieke uitdagingen per waterlichaam en zoomen in op de waterbalans. We nemen dit mee 

om te komen tot maatregelen per waterlichaam. De uitkomsten verschillen per situatie. De 

bijdrage van vogels kan significant zijn, zoals bij De Pot, waarbij we maatregelen nemen om natura 

2000 doelsoorten te beschermen. Echter, dit is een uitzonderlijke situatie, en voor andere 

waterlichamen is dat niet het geval. Bijlage 1 geeft een voorbeeld van een nutriënten-balans met 

daarin de verschillende bronnen. 

 

 

Vraag 3  

De WUR geeft aan dat er een meerjarenonderzoek nodig is om in kaart te kunnen brengen wat de 

invloed is van ganzen op de waterkwaliteit. 

Is Rijnland bereid financieel bij te dragen aan een gedegen onderzoek door de WUR? 

Zo ja , is het dan mogelijk om dit met meerdere waterschappen en de provincie op te pakken ?  

Zo nee, waarom niet? 

Antwoord 3 

Als de WUR met een concreet voorstel komt voor een onderzoek dan zal Rijnland overwegen om 

daarin te participeren.  
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Bijlage 1 Bronnen van nutriënten in de Nieuwkoopse plassen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 


